
 

 

 

 

   

   

  

 

 

 

  

 

 

  

 

   

  

 

 

    

 

 

   

  

 

   

 

 

 

  

    

  

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten door de

Statenleden M.C.P. de Theije, C.R. Bierens en E.J.A. Vermue van de fractie van de BBB betreffende 

Natuurdoelanalyse onderzoek in Provincie Zeeland.

Datum:12-1-2024

Toelichting: 

BBB heeft kennis genomen van het feit dat de Ecologische Autoriteit diverse natuurdoelanalyses 

(NDA) heeft getoetst en aangeeft dat de NDA’s verbeterd moeten worden om beter te begrijpen wat 

de oorzaken zijn van de huidige problemen om tot een maatregelpakket te komen. BBB maakt zich

grote zorgen over hoe de kwaliteit van een natuurgebied wordt beoordeeld met de huidige 

systematiek, temeer omdat de maatregelen niet alleen in de natuurgebieden worden genomen, maar 

ook buiten de natuurgebieden worden voorgesteld, wat een enorme impact op de omgeving met zich

meebrengt. Hierdoor rijzen een aantal vragen zoals onderstaande:

Vraag 1: Hoe is de borging van deze NDA’s en welke bureaus zijn daarbij betrokken in Zeeland?

Vraag 2: Bent u bekend met de werkwijze kwaliteit van habitattypen op gebiedsniveau ten aanzien

van de bepaling van de kwaliteit van de habitat van LNV? En op welk schaalniveau beoordeelt de

Provincie Zeeland de aanwezigheid van typische soorten?

Vraag 3: Is er per gebied een nulmeting voor handen, zo ja van welke datums zijn deze en hoe zijn

deze tot stand gekomen? Kunt u de onderbouwing met ons delen? En worden deze gehanteerd als 

uitgangspunt voor de doelstelling?

Vraag 4 : Kunnen de huidige NDA’s wel positief uitkomen op basis van de gehanteerde richtlijn?

Vraag 5: Wat is de rol van de Ecologische Autoriteit in relatie tot de NDA’s en de MER-procedures?

NDA’s hebben zelf geen juridische basis, maar zijn wel een verplichte bouwsteen van de 

gebiedsprogramma’s in de provincie. Hoe gaan GS hier juridisch mee om?

Vraag 6: In hoeverre worden omwonenden betrokken bij het opstellen van de NDA’s?

Vraag 7: In hoeverre worden meervoudige functies (bijvoorbeeld drinkwaterwinning) van

natuurgebieden meegewogen in het uiteindelijk te behalen doel van de kwaliteit van het gebied? En 

hoe wordt dit aangegeven in de NDA?

Vraag 8 : Wat vinden GS van het rapport van de heer Prins (ex-WUR), via Stichting Samenleving

Landbouw en Natuur, en zijn conclusies over natuurherstel in het rapport “Natuur anno 2023: vallen 



  

 

 

 

 

      

 

of opstaan”?, waarbij stikstof maar zelden de belangrijkste drukfactor is, maar o.a. verdroging van

veel groter belang is. 

https://www.v-focus.nl/2023/06/13/stikstofaanpak-overbodig-om-natuur-te-redden/

Hoogachtend namens Statenfractie BBB,

Marco de Theije Carolien Bierens Esther Vermue


